

DOI: 10.18572/1999-4788-2021-3-3-10

Экономическая деятельность, экономические права и их защита в контексте соотношения права и экономики



Губин Евгений Парфирьевич,
заведующий кафедрой предпринимательского права
Юридического факультета Московского государственного университета
имени М.В. Ломоносова (МГУ),
доктор юридических наук, профессор
e.p.gubin@mail.ru

В статье рассматривается соотношение таких понятий, как экономическая деятельность, экономические отношения, экономические права в контексте взаимодействия права и экономики, соотношение предпринимательской и экономической деятельности, закрепление и гарантии экономических прав в Конституции РФ и в международно-правовых актах, концепция экономического права, защита экономических прав, понятие экономической солидарности, роль государства в обеспечении экономических прав, юридическая наука и образование в современной экономике.

Ключевые слова: экономическая деятельность, экономические отношения, экономические права, гарантии экономических прав государством, право, экономическая солидарность.

Economic Activity, Economic Rights and its Protection in the Context of the Relationship between Law and Economy

Gubin Evgeniy P.
Head of the Department of Entrepreneurial Law of the Law Faculty
of the Lomonosov Moscow State University (MSU)
LL.D., Professor

The article examines the relationship between such concepts as economic activity, economic relations, economic rights in the context of the interaction of law and economics, the relationship between business and economic activities, the consolidation and guarantees of economic law in the Constitution of the Russian Federation and in international legal acts, the concept of economic law, protection of economic rights, the concept of economic solidarity, the role of the state in ensuring economic rights, legal science and education in the modern economy.

Keywords: economic activity, economic relations, economic rights, guarantees of economic rights by the state, law, economic solidarity.